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UCHWAŁA NR IV/31/2024 
RADY GMINY ROGOWO 

z dnia 28 czerwca 2024 r. 

w sprawie zajęcia stanowiska przez Radę Gminy Rogowo w kwestii pogorszenia warunków 
środowiskowych spowodowanych zbyt liczną populacją kormorana nad jeziorami: Rogowskie 

duże, Rogowskie małe, Tonowskie, Wolskie i Zioło 

Na podstawie art.18 ust.1 w zw. z art.6 ust.1 i 7 ust.1 pkt 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2024 r. poz. 609 i poz.721 ) uchwala się, co następuje: 

§ 1. Rada Gminy Rogowo przyjmuje stanowisko w sprawie pogorszenia warunków 
środowiskowych spowodowane zbyt liczną populacją kormorana nad jeziorami: Rogowskie duże, 
Rogowskie małe, Tonowskie, Wolskie i Zioło, stanowiące załącznik do niniejszej uchwały. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Rogowo. 
§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 Przewodniczący Rady Gminy  
 

Robert Wódczak 
 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
Id: 9EE477D0-EF3A-4F9B-8994-77868D55F66A. Projekt Strona 1



Załącznik do uchwały Nr IV/31/2024 

Rady Gminy Rogowo 

z dnia 28 czerwca 2024 r. 

Stanowisko Rady Gminy Rogowo w kwestii pogorszenia warunków środowiskowych 
spowodowanych zbyt liczną populacją kormorana nad jeziorami: Rogowskie duże, Rogowskie 

małe, Tonowskie, Wolskie i Zioło 

W związku z licznymi sygnałami od wędkarzy, kół wędkarskich, turystów, gospodarstwa 
rybackiego kierowanymi do Wójta, oraz wnioskiem Wójta o podjęcie działań, Rada Gminy 
Rogowo zwraca się do RDOŚ w Bydgoszczy o  ponowną analizę liczebności kormoranów 
stacjonujących nad jeziorami Rogowskim dużym, Rogowskim małym, Tonowskim, Wolskim 
i Zioło oraz wskazanie metod działania, pozwalających rozwiązać problem zgłaszany przez 
społeczność korzystającą ze środowiska w naszej Gminie. W ocenie Rady, populacja kormorana na 
ww. jeziorach osiągnęła poziom pojemności środowiska. Wskazana na mapie 
(https://inspire.gios.gov.pl/imap/#gpmap=gpmapMPP) ilość gniazd, określająca liczbę par 
lęgowych jest niedoszacowana. Trwający od kilkunastu lat wzrost liczebności populacji kormorana 
stał się poważnym problemem dla gminy turystycznej i słynącej z zasobnych w ryby jezior. Turyści 
ze względu na coraz gorsze wyniki wędkarskie wybierają inne destynacje. Według ich relacji, 
złowione ryby posiadają okaleczenia mogące wskazywać na nieudany atak kormorana.  Duża ilość 
drzew, oraz terenów okalających te drzewa ulega zanieczyszczeniu odchodami 
i obumiera. Istnieje obawa o znaczące przyspieszenie procesu eutrofizacji wód poprzez zasilanie ich 
dużą ilością biogenów pochodzących z odchodów oraz resztek pokarmowych. 

Gmina Rogowo podchodząc poważnie do omawianego problemu zrobiła rozeznanie 
w innych gminach oraz przedsiębiorstwach rybackich, które borykały się z podobnym 
zagadnieniem. Wszystkie pozyskane informację deprecjonowały rolę środków alternatywnych 
w postaci wypłaszania lub patrolowania bezpośredniego terenu. Potwierdzać tą tezę może fakt, 
że Jezioro  Rogowskie duże jest dopuszczone do ruchu jednostek na silnikach spalinowych. 
W okresach weekendowym oraz wakacyjnym, na jeziorze spotkać można skutery wodne, które 
powodują hałas. W pewnym stopniu spełnia to element wypłaszania, na który kormorany 
nie reagują. Patrolowanie jezior wykonywane jest codziennie przez pracowników lokalnego 
gospodarstwa rybackiego, nie przynosi to żadnych efektów pozwalających na zmianę obecnej 
sytuacji. W związku z tym Rada Gminy Rogowo apeluje o pomoc w omawianym zagadnieniu 
i wskazanie kierunków działań pozwalających na poprawę sytuacji i doprowadzenie środowiska 
do równowagi biologicznej, co w konsekwencji poprawi warunki turystyczne gminy. 

      
   

Przewodniczący Rady 
Gminy 

 
 

Robert Wódczak 
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UZASADNIENIE 

 

Stosownie do zapisu art.18 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990 o samorządzie gminnym 
(Dz.U. z 2024r. poz. 609 z późn. zm.) do właściwości rady gminy należą wszystkie sprawy 
pozostające w zakresie działania gminy, o ile ustawy nie stanowią inaczej. Ponadto w związku  
z art.6 ust.1 ww. ustawy do zakresu działania gminy należą wszystkie sprawy publiczne o 
znaczeniu lokalnym, niezastrzeżone ustawami na rzecz innych podmiotów, a na podstawie art.7 
ust.1 pkt 1 tej samej ustawy zaspokajanie zbiorowych potrzeb wspólnoty należy do zadań własnych 
gminy.  

Mając  na  uwadze powyższe oraz wniosek Wójta Gminy Rogowo, a także w odpowiedzi na 
sygnały mieszkańców, turystów, instytucji oraz przedsiębiorców o pogorszeniu warunków 
środowiska naturalnego na terenie gminy, Rada Gminy Rogowo postanowiła zająć stanowisko  
w powyższej sprawie.  

 
W zaistniałym stanie rzeczy podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione. 

 
 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy 
 

Robert Wódczak 
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